
     Не стольк� за сябе, кольк� за ўс�х працаўн�коў банкаўскай сферы
Астравеччыны рада галоўны спецыял�ст па абслугоўванн� прыватных
кл�ентаў аддзела розн�чнага продажу цэнтра банкаўск�х паслуг № 428
Белаграпрамбанка г. Астраўца Таццяна Орс�к. Яна першая з калег, чыё
фота занесена на раённую Дошку гонару. Пра шлях у прафес�ю �
дз�цячыя мары пагаварыл� з Таццянай М�калаеўнай. 
        – Пачнём размову з дз�цячай мары.
       – А яе не было. Лялек лячыла, вучыла п�саць � чытаць, хоць назваць
медыцыну � педагог�ку марай не магу. Пытанне паступаць у медыцынск�
разглядал� з бацькам�, але прахадныя балы был� высок�м�, мы пабаял�ся,
што не прайду. Таму, кал� мац� нак�равала мяне ў эканам�чную сферу –
пайшла. У яе был� знаёмыя, як�я працавал� з ф�нансам�, – яна ведала
спецыф�ку �х работы. Сама ж, да слова, настаўн�к, не хацела, каб дзец�
прадоўжыл� яе справу. Казала: гэта вельм� складаная � адказная работа.
Так пасля заканчэння сярэдняй школы я паступ�ла ў «нархоз», як тады
называл� эканам�чны �нстытут. З таго часу � працую па прафес��. Я
гуман�тарый, � люб�мым прадметам была г�сторыя. Таму прыкладвала
шмат намаганняў, каб вывучыць матэматыку. Наведвала занятк� ў
рэпетытара ў М�нску. Тады ездз�л� да яго пасля 10 класа на цэлы месяц.
Час быў так�, што адправ�л� мяне ў стал�цу адну, жыла ў мам�ных
знаёмых. Займал�ся з ран�цы да вечара без выхадных. А экзамены ва
ўн�верс�тэт был� ў жн�ўн�. 

Орсік
Таццяна

Мікалаеўна
Орсік

Таццяна
Мікалаеўна



        Аднак па сямейных абстав�нах, з-за хваробы мамы, вырашыла
вярнуцца ў Воранава, дзе працавала ў падатковай �нспекцы�. Пасля
замужжа � пераезду ў Астравец уладкавалася ў ф�наддзел
райвыканкама. І тольк� пасля гэтага перайшла ў банк. Астравец таго
часу? Канешне, памятаю. Гэта вакол дома балота ў прамым сэнсе слова
� адсутнасць гарачай вады. Першым часам мне было цяжка
прывыкнуць, а цяпер гэта мой горад, можна сказаць, родны. Тут
вырасл� мае дзец�, я тут усё � ўс�х ведаю. 
        – Банкаўская � падатковая сферы адроз н�ваюцца? Дзе працаваць
прасцей?
     – Падатковая �нспекцыя зб�рае падатк�. На той час мы таксама
праводз�л� каме раль ныя праверк� – не скажу, што было лёг ка.
Правярал� ўсе арган�зацы� – для гэтага неабходна ведаць бухул�к. Пасля
работы не заставал�ся, а вось камандз�роўк� бы л� звычайнай справай –
ездз�л� па ўс�м раёне. Працаваць было ц�кава. Гэта быў час ста наўлення
падатковай с�стэмы кра�ны. Кал� мы з мужам прыехал� ў Астравец, у
падатковай месцаў не было, � я паўгода працавала ў Беларусбанку ў
Альдоны Ста н�славаўны Сухадольскай, затым – у ф�н ад дзеле. І ўвесь
гэты час адчувала, што больш падабаецца ў «падатках», шкадавала,
што не змагла туды ўладкавацца. Цяпер жа не шкадую. Банк – гэта маё.
    – …І менав�та ў Белаграпрамбанку вы працуеце больш за два
дзесяц�годдз�?
       – З той пары, як прыйшла пасля ф�наддзела. За гэты час наш банк
не раз мя няў назву, перажыў рэструктурызацыю. Дваццаць гадоў таму
нас у штаце было 50 чалавек, сёння тольк� 10. Але работы заўсёды
шмат. Памятаю, прыходз�л� дахаты ў апошн� дзень месяца далёка за
апоўнач, бывала, � пад ран�цу, а дзец� был� маленьк�я… 
       – Што можаце сказаць пра свой вопыт «тады» � «цяпер»?
  – Спачатку працавала ў карпаблоку – з арган�зацыям�, як�я
абслугоўвал�ся ў нашым банку. Апошн�я гады, пасля чарговай
«рэфармацы�», працую з насельн�цтвам. Мае кл�енты ў большасц�
сваёй з сельскай мясцовасц�. 

  У вын�ку здала матэматыку на «пяцёрку», мела
залаты медаль – � паступ�ла на факультэт ф�нансаў �
банкаўскай справы. 
     – Аднак у банк вы прыйшл� не адразу?
  – Так. Спачатку па размеркаванн� нак� равал� ў
аблф�н у Гродна.
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        Ды � ў карпаблоку працавала ў асноўным з к�раўн�кам� арган�зацый
� бухгалтарам� – а гэта адны � тыя ж людз�, як�х ты ведаеш не адз�н год.
Тут жа кожны кл�ент – новы чалавек. 
      Кл�ентаў, як�я прыходзяць у банк, апошн�м часам стала менш. Гэта
звязана з цыфрав�зацыяй. Атрымаць крэдыт, карту � �ншыя паслуг�
сёння можна не пераступаючы парог нашай установы. 
     – Як�м� якасцям�, на вашу думку, пав�нен валодаць спецыял�ст, як�
працуе з людзьм�?
   – Незалежна ад сферы, у якой ён працуе, у першую чаргу –
уважл�васць � добра зычл�васць. Нават кал� нешта «не па табе», не
падабаецца – не паказваць гэтага. А яшчэ – цярпл�васць, каб спакойна
растлумачыць чалавеку тое, што ён не можа зразумець, пры гэтым,
магчыма, паўтарыць давядзецца пяць разоў. 
       – Як настройваецеся на работу, асаб л� ва кал� «ўсё �дзе не так»?
   – Я ў так�м узросце, што ў мяне «ўсё так». (Смяецца.) Ран�шняга
«хапа», кал� нешта не паспела або незнарок прал�ла каву на блузку,
ужо няма: дзец� вырасл�. Прачынаюся, спакойна зб�раюся, павольна �ду
на работу. Калектыў у нас маленьк�, мы адз�н аднаму усм�хнёмся – �
добры настрой на ўвесь дзень гарантаваны. А дома адпачываю ў
ц�шын�, праглядваючы нав�ны па тэлев�зары � сацыяльныя сетк� ў
тэлефоне, люблю пачытаць пра кветк� – гэта маё захапленне. 
       – Ц� здаралася вам працаваць з незвы чайным� кл�ентам�?
   – У нашым разуменн� незвычайны – гэта з нейкай прэтэнз�яй.
(Смяецца.) У мяне так�х, здаецца, не было. 
       – Кал� марыце пра адпачынак, вы?..
     – Лепшы адпачынак для мяне ў М�нску, дзе жывуць дзец� � ўнучка.
Таму зарання планую, чым �х парадаваць, як будзем ра зам праводз�ць
час. Граф�к складзены так, што на год у адпачынку бываем двойчы –
адз�н раз абавязкова летам. А гэта добрае надвор’е � родныя побач.
Што можа быць лепш?

  З мног�м� прапановам� банка людз� сустракаюцца
ўпершыню, таму �м трэба ўсё падрабязна расказаць,
патлумачыць. Пераход на �ншую спецыф�ку работы
складаным не быў. Але гэта было нешта новае, што
патрабавала «паднав�ць» � пашырыць свае веды.  



        – А кал� вяртаецеся на работу?..
       – Першыя дн� адпачынку ў мяне сапраў д ная эйфарыя: ура! Першыя
два тыдн� адпачываю. А вось на апошн�м, трэ ц�м, ужо некамфортна:
хочацца пайсц� на працу! Таму ў першую гадз�ну абменьваемся
нав�нам� з калегам� – � з галавой у работу. Усё, як � не сыходз�ла.
      Паразважайце
      – Банкаўск� работн�к не можа…
      – Адкласц� работу на заўтра. Спагнанне за гэта будзе сур’ёзным. Наш
дэв�з: дараб� – � �дз�. А яшчэ: усё для кл�ента.
      – Кал� б не банк, то..
   – З вышын� адпрацаваных гадоў – усё роўна нешта з ф�нансавай
сферы. 
    – А кал� б не Астравец, то…
   – Вял�к� горад. Мабыць, стал�ца. Бо там мае дзец�. Іншае месца – не.
Тольк� Астравец.
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